
Projekt - PROTOKÓŁ  Nr XCI/2024 

z obrad  XCI sesji  Rady Gminy  Daszyna w dniu 31 stycznia 2024 r. 

Punkt 1 porządku obrad: otwarcie sesji, stwierdzenie kworum 

 Przewodniczący Rady – Tadeusz Dymny otworzył obrady  XCI sesji Rady Gminy Daszyna i 

powitał: radnych, sołtysów, Wójta Gminy - Zbigniewa Wojtera, Z-cę Wójta-Zbigniewa 

Cywińskiego .  

Przewodniczący Rady stwierdził kworum i potwierdził prawomocność podejmowania 

uchwał.  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.    

Wylosowano z listy radnych numer  3– Krzysztof Budka, który rozpoczynał głosowania. 

Przewodniczący zaproponował do odczytywania imiennego wykazu radnych w głosowaniach,  

Roberta Modrzyńskiego. Nie zgłoszono innych propozycji. 

 

Obrady sesji były nagrywane i transmitowane. Retransmisja z obrad sesji znajduje się na 

stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Daszyna. 

 

Punkt 2 porządku obrad: porządek obrad 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad : 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na 

lata 2024-2036. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Daszyna na rok 2024. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-

2025. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Daszyna. 

7. Sprawy różne. 

8. Przyjęcie protokołów nr LXXXII/2023, LXXXIII/2023, LXXXIV/2023, LXXXV/2023. 

9. Zakończenie obrad. 

 

Punkt 3 porządku obrad: uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Daszyna na lata 2024-2036. 

Przewodniczący odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi do projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2024-2036- opinia pozytywna z 

uwagami. 

Radny M.Chwiałkowski stwierdził, że RIO w swojej opinii zwróciło uwagę na duży plan 

dochodów w latach 2024-2025 z tytułu poboru wody na poczt mającej powstać nowej linii 

produkcyjnej w Zakładzie Animex. Linia ta miała już powstać dwa lata temu. Czy opóźnienie 

wynika z działań Animex-u, czy to gmina tworzy sobie wirtualne dochody? 

Wójt odpowiedział, że dochody w okresie wieloletni podaje się w zakresie planowanym, a nie 

wykonanym. Trwają prace mające na celu uruchomienie drugiej linii produkcyjnej, są one już 

na ukończeniu. Plany dochodów są przyjęte na podstawie posiadanych informacji. 

Radny M.Chwiałkowski zapytał o realizacje zadania przebudowy drogi na odcinku Lipówka-

Jarochówek-Sławoszew-Koryta.                                                                                                                                  



Gmina otrzymała dofinansowanie w kwocie 3000 000 zł, a pozostała część musi zabezpieczyć 

z własnych środków. Czy wystarczy pieniędzy w budżecie na ten cel? Czy będą usuwane 

drzewa rosnące przy tej drodze na odcinku Sławoszew-Koryta. 

Wójt zapewnił, że jest spięcie budżetu w tym zakresie i podpisana  umowa z wykonawcą. 

Obecnie trwają uzgodnienia do projektu. Drzewa będą usuwane z jednej strony drogi, co 

będzie wymagało uzyskania pozwolenia ze Starostwa. Usunięcia drzew dokona firma, która 

będzie realizowała całe to przedsięwzięcie. 

Radny M.Chwiałkowski zapytał o przebudowę drogi Jarochów-Jarochówek-Lipówka. 

Wójt wyjaśnił, że jest to droga od drogi krajowej przez Jarochów do krzyżówki(Chojnacki, 

Anielak) i później od krzyżówki do Walczaka. 

Radna R.Krokos stwierdziła, że zaplanowana 200 000 zł na drogi gminne to stosunkowo mała 

kwota, biorąc pod uwagę stan dróg gminnych, które wymagają remontów w coraz większym 

zakresie. Budżet gminy jest ogromny, ponad dwukrotnie większy od ubiegłorocznego.       

Czy w związku z tym planowany jest audyt. Jest to wymóg ustawowy przy takiej wysokości 

budżetu. 

Wójt odpowiedział, że planowana kwota 200 000 zł obejmuje tylko bieżące utrzymanie dróg 

gminnych. Jeżeli będzie taka potrzeba będą zwiększane środki na ten cel. Audyt będzie 

konieczny w przypadku przekroczenia wykonania budżetu powyżej 40 000 000 zł.  Urząd 

przymierza się do wykonania takiego audytu. Przewidywany koszt to 50 000 zł. Gmina 

Daszyna  wchodzi tzw. „Janosikowe” z racji znacznego wzrostu dochodów, przez to 

otrzymujemy niższa subwencję wyrównawczą.  

Zakończono dyskusję. 

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr XCI/433/2024 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2024-2036 i poddał pod głosowanie. Wynik 

głosowania: 

Za                             14 

Przeciw                      0 

Wstrzymujące            0. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Punkt 4 porządku obrad: uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Daszyna na rok 2024 

Wiceprzewodniczący R.Modrzyński odczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Łodzi do projektu budżetu Gminy Daszyna na rok 2024. Opinia pozytywna z uwagami. 

Radny M.Chwiałkowski zapytał, co się kryje pod nazwa inwestycji „Budowa, przebudowa 

budynków wielorodzinnych w Daszynie” 

Wójt odpowiedział, że jest to zadanie dotyczące budowy budynków wielorodzinnych w 

Daszynie przy blokach górniczych i w Mazewie Koloni koło Matczaka. 

Radny M.Chwiałkowski zapytał o planowane w 2024 roku wydatki na zadanie „Adaptacja i 

przebudowa obiektu w Drzykozach. Zadanie miało być już zakończone z końcem roku 2023. 

Wójt wyjaśnił, że zadanie zakończono w 2023 roku, ale pozostały płatności z faktur na rok 

2024. 



Radny M.Chwiałkowski poprosił o objaśnienie zadania dotyczącego budynków na cele 

kulturalne. 

Wójt wyjaśnił, że jest to zdanie dotyczące Centrum Kultury w Mazewie i Domu Kultury w 

Daszynie. Budynek w Mazewie już zakończone, a w Daszynie planowane zakończenie z 

końcem 2024 roku. 

Radny M.Chwiałkowski zapytał jakie są dalsze plany dotyczące elektrociepłowni w 

Daszynie. 

Wójt odpowiedział, że obecnie trwają sprawy przed sądem. Nie jeszcze rozstrzygnięcia. 

Mamy kontakt z KNF, że czekają na zakończenie procesów sadowych. Pieniądze czekają na 

kontynuacje zadania. Jeżeli gmina wygra sprawę to środki trafia do budżetu gminy. 

Zakończono dyskusję. 

  Przewodniczący odczytał uchwałę Nr XCI/434/2024 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Daszyna na rok  2024 i poddał pod głosowanie. Wynik głosowania: 

Za                             14 

Przeciw                      0 

Wstrzymujące            0. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Punkt 5 porządku obrad: uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2021-2025. 

Nie zgłoszono pytań do treści uchwały. 

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr CXI/435/2024 zmieniającą uchwałę w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025 i poddał pod głosowanie. Wynik głosowania: 

Za                             14 

Przeciw                      0 

Wstrzymujące            0. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 Punkt 6 porządku obrad: Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Daszyna 

Wójt odczytał sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. 

Radna A.Błaszczyk-Bawej zapytał o sprawy związane z odbiorem zużytej foli od rolników  

Wójt odpowiedział, że jest to problem współfinansowania z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska. Osoby zainteresowane proszone są o kontakt z pracownikiem Urzędu 

Gminy. 

Punkt 7 porządku obrad: Sprawy różne. 

Wiceprzewodniczący J.Kiński zapytał o odbiór azbestu z terenu gminy Daszyna. Mieszkańcy 

uzyskali informację, że w tym roku gmina nie będzie organizowała odbioru. 



Wójt powiedział, że jest ogłoszony konkurs przez NFOŚI GW jeżeli chodzi o odbiór 

materiałów azbestowych. Będziemy zgłaszali się do tego konkursu. 

Radna. B.Malarska prosiła o interwencję w sprawie udrożnienia przepustów pod droga 

krajową w kierunku drogi powiatowej.  

Wójt zapewnił,  ze gmina zwróci się do Dyrektora ZDP w Łęczycy, aby podjął działania w 

tym zakresie.  

Radna B.Malarska powiedziała, że na odcinku drogi powiatowej od drogi krajowej w 

kierunku Jarochówka zapchane są przepusty ponieważ zrębki z ciętych krzaków leciały do 

rowu. 

Wiceprzewodniczący J.Kiński po raz kolejny poruszył sprawę zmiany lokalizacji tablicy 

informacyjnej określającej teren zabudowany. Zgłosił lamę uliczna pulsującą, która jest 

zgłaszana od sierpnia 2023 roku i nadal nie naprawiona. 

Radna M.Słomczyńska zapytała kiedy jest planowana naprawa dróg przy blokach w Korytach 

Osada. Do urzędu gminy zostały wystosowane pisma w tej sprawie zarówno od wspólnoty 

Mieszkaniowej jak i od Sołtysa. Czy można utwardzić te drogi na przykład kamykiem.  

Wójt powiedział, że problemem drogi przy blokach w Korytach jest jej spód wyłożony 

trylinką, która nie przepuszcza wody. Bez gruntownej modernizacji nic nie pomoże 

nawożenie kolejnych warstw kruszywa.  

Radna B.Kaganiec zgłosiła do naprawy nawierzchnie drogi w Upalu na odcinku od 

Masłowskiego do Kowalczyka. 

Radny M.Chwiałkowski przypomniał, że na poprzedniej sesji zgłosił pytanie o koszty 

budowy Centrum Kultury w Mazewie. Drugie pytanie dotyczyło funduszu sołeckiego.  

Czy w tym roku planowane są jakieś środki przeznaczone na ten cel.  

Wójt odpowiedział, że na ten rok nie ma wydzielonego funduszu sołeckie, ale zgodnie z 

ustaleniami każde sołectwo będzie mogła wydatkować na swoje potrzeby po 5000,00 zł. 

Radny M.Chwiałkowski zapytał o odszkodowanie z tytułu pożaru w obiekcie w Drzykozach. 

Wójt odpowiedział, że sprawa jest nadal w sądzie i gmina czeka na ostateczne 

rozstrzygnięcie. 

Punkt 8 porządku obrad: Przyjęcie protokołów nr LXXXII/2023, LXXXIII/2023, LXXXIV/2023, 

LXXXV/2023 

Nie zgłoszono uwag do protokołów nr LXXXII/2023, LXXXIII/2023, LXXXIV/2023, 

LXXXV/2023 uznaje się za przyjęte.  

Punkt 9 porządku obrad: Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XC sesję Rady 

Gminy Daszyna.  

 

Protokołowała :D. Kaźmierczak  

 



 

 


